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[Ninn-Hansen.] 
mange af stillingerne der ikke er normerede. 
Der ønskes endvidere oplysning om, hvor 
stort det personale er, der er beskæftiget 
i udenrigsministeriets pressebureau. Efter 
udenrigsministeriets nugældende praksis 
foretages meget ofte forflyttelser af mini- 
steriets embedsmænd. Udgifterne til flyt- 
ningerne er betydelige. Som eksempel kan 
jeg nævne, at en forflyttelse fra Teheran 
til København ifølge statsrevisorernes be- 
tænkning kostede over 104 000 kr. Gennem 
en ændret praksis med færre forflyttelser 
vil der kunne spares en væsentlig del af 
disse udgifter. 

Dette forslag til beslutning er ikke noget 
forsøg på at fastlægge udenrigstjenestens 
fremtidige rammer. Forslagsstillerne er be- 
kendt med, at en kommission behandler 
det meget vigtige spørgsmål om, hvordan 
Danmark kan opnå den mest effektive 
udenrigstjeneste og dermed støtte bestræ- 
belserne for at finde nye markeder. Nær- 
værende forslag har alene til formål at opnå 
besparelser på de områder af udenrigstje- 
nesten, hvor en forenkling og rationalisering 
er en naturlig følge af den udvikling, der 
har fundet sted. Vi finder det urigtigt at 
ofre beløb, der kan spares, uden at interes- 
ser af betydning bliver tilsidesat. Det sker 
også, at en alt for traditionel fastholden ved 
ordninger, der har overlevet sig selv, kan 
hindre effektiviteten på de afgørende om- 
råder. 

Jeg skal herved indstille forslaget til 
folketingsbeslutning til tingets velvillige og 
hurtige behandling. 

Formanden: Eksemplarer af det nu frem- 
satte forslag til folketingsbeslutning vil 

홢 blive omdelt. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg angå- 
ende forslag til klitlov. 

Valgt blev: Evald Kristensen, Poul Han- 
sen (Svendborg), Hjortnæs, Erhard Jakob- 

l sen, 'Th., Mikkelsen, K. Axel Nielsen, Chr. 
Thomsen, KirkerJaard, Kristian Kristensen, 
Sønderup, Jens Chr., Christensen, Heilesen, 
Lorentzen, Helga Pedersen, H. C. 'Toft, Baagø 
og Thestrwp. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg angå- 
ende forslag til lov om ændringer i lov om 
opførelse af arbejderboliger på landet. 

Valgt blev: ,Bladt, Ditlevsen, Lund Jensen, 
Evald Kristensen, Th. Mikkelsen, Carl Peter-' 
sen, Chr. Thomsen, 'Kirkegaard, Kristian 
Kristensen, Niels Eriksen, Søren Andersen, 
Henry Hansen, Peter Larsen, Sønderup, 
H. C. Tolt, Clausen (Oluf sk j ær) og Thestrup. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om ud- 
lån til statshusmandsbrug m. m. I 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
3790).. 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Formanden: Sammen med denne sag fore- 
tages den følgende .sag på dagsordenen, 
nemlig: . , 

Tredje behandling af forslag til lov om, æn- 
dringer i statshusmandsloven. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
3791). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagene sattes til forhandling. 

Carl Petersen: De to lovforslag har igen 
været til behandling i udvalget mellem 
anden og tredje behandling, og der er ikke 
stillet ændringsforslag. 

Jeg skal derfor på mit partis vegne anbe- 
fale lovforslagene til vedtagelse i den skik- 
kelse, 'de har fået ved anden behandling. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Forslag til lov om :udlån tit statshusinands- 
brug m. m. 
vedtoges enstemmigt med 101 stemmer; 20 
medlemmer tilkendegav, at: de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nü blive til, 
stillet statsministeren. 
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Forslag til lov om ændringer i statshus- 
mandsloven 
vedtoges enstemmigt med 104 stemmer; 20 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om stats- 
garanti for lån til tørkeramte landmænd. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
3798, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg 
B. sp. 491). 

Der var ikke, stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget >홢 
vedtoges enstemmigt med 126 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden (sidste) behandling af forslag til 
folketingsbeslutning i henhold til grundlovens 
S 47 med hensyn til statsregnskabet for finans- 
året 1957-58. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
3804). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Sagen sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 
I 

Forslaget til, folketingsbeslutning 
roedtoges enstemmigt med 126 stemmer. 

Formanden: Der vil nu blive givet stats- . 
ministeren meddelelse om denne vedtagelse. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om æn- 
dringer i b%ografteateg,loven. (Bevillingsafgift). 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 3241, 
fremsættelsen i tidenden sp. 3783). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Edel Saunte: Dette lovforslag er endnu et 
forsøg på at komme biograf ejerne til hjælp 
i den vanskelige situation, hvori de befinder 
sig, og jeg skal med den samme begrun- 
delse, hvormed jeg anbefalede lettelsen af 
forlystelsesaf giften, anbefale dette lovfor- 
slag. 

Helga Pedersen: Biografernes forringede 
økonomiske kår er jo almindeligt kendt, og 
der er blevet gjort forskellige forsøg på 
at, forbedre vilkårene. Også , mit parti kan 
tilsige en velvillig behandling af det fore- 
liggende lovforslag og de problemer, man 
herved forsøger at løse. 

Hanne Budtz: Også mit parti ser med 
velvilje på det foreliggende lovforslag; vi 
er tilfredse med princippet i forslaget, nem- 
lig at hæve bundgrænsen for den netto- 
indtægt, af hvilken der skal betales afgift 
til filmsfonden. 

Bundgrænsen kunne måske være sat 
noget højere, og hvis man havde taget 
hensyn til pristalsudviklingen siden 1938, 
ville man snarere være kommet til en bund- 
grænse på ca. 30 000 kr. Det er måske 
noget, vi kan drøfte i udvalget. Jeg er 
blevet gjort opmærksom på, at fonden er 
blevet lettet for udgifterne til landsdels- 
scenerne; det har drejet sig om over 1 mill. 
kr. Det kunne måske yderligere berettige 
til, at man tog det hensyn, jeg her har 
nævnt. 

I denne forbindelse har det også stor 
interesse, om det er den højtærede ministers 
mening 홢 og det synes i hvert fald at 
fremgå af lovforslaget 홢 at det først skal 
være på grundlag af regnskaberne for 1960, 
der skal beregnes ifølge denne lov. Da, der 
endnu ikke har fundet nogen afregning 
sted til filmsfonden for indtægterne for 
1959, ville det dog være rimeligt at drøfte, 
orp. c1e nye bestemmelser kunne træde i 


